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Sõmeru         26. aprill 2024 nr 4 

 

Algus kell 9:00 

Lõpp kell 13.20 

 

Koosoleku juhataja Maido Nõlvak 

Protokollija Riina Must 

 

Koosolekust võtab osa kolmteist üldkoosoleku liiget: Veiko Veiert, Anti Puusepp, Madis Viise, 

Kairit Pihlak, Mihkel Juhkami, Peep Vassiljev, Maido Nõlvak, Maksim Butšenkov, Riho Tell, 

Evelin Poolamets, Erki Savisaar, Ainar Sepnik, Hans Kruusamägi ja Indrek Keskküla. 

Koosolekul ei osalenud Anti Puusepp, Triin Varek ja Einar Vallbaum. 

Osalejate ja külaliste registreerimisleht lisatud protokollile.  

 

Päevakorra kinnitamine 

Maido Nõlvak tutvustas päevakorra eelnõu. 

 

Otsustati: kinnitada päevakord alljärgnevalt: 

1. Rakvere vallavanema tervitus 

2. Planeeritav jäätmereform ja kohalike omavalitsuste ülesanded 

3. Rakvere Haigla rahastamisest.  

4. Raha eraldamine riigieelarvelise toetuse vahenditest 

5. Revisjonikomisjoni liikme tagasi kutsumine ja uue liikme valimine 

6. Maamaksuseaduse muutmisega seonduv 

7. VIROL büroo töötajate ja tööülesannete tutvustus 

8. Informatsioon, koosolekul algatatud küsimused 

Päevakord kinnitati ühehäälselt. 

 

 

1. Rakvere vallavanema tervitus 

Vallavanem Maido Nõlvak tervitab kolleege ja külalisi ning andis lühiülevaate hetkel Rakvere 

vallas aktuaalsetest teemadest. 

 

2. Planeeritav jäätmereform ja kohalike omavalitsuste ülesanded 

 

Kuulati kliimaministeeriumi nõunik Katrin Koppelit. 

KOVid tegelevad vastavalt KOKSile jäätmehooldusega ja korraldavad jäätmete liigiti kogumist. 

KOVid peaksid peale jäätmete liigiti kogumist suunama jäätmed ka edasisse käitlusesse ehk 

määrama kus ja kuidas neid jäätmeid käideldakse. Täna KOVid küll koguvad jäätmeid kokku aga 

puudub konkreetne eesmärk, kui palju ja kus kogutud jäätmeid edasi käideldakse. Täna saab 

jäätmevedaja ise otsustada, kuhu ta jäätmed ladestab või kellele üle annab. Eesmärk on aga 

jäätmetes sisalduv ressurss uuesti kasutusele võtta, mis aitaks kaasa ka meie ettevõtete 

konkurentsivõimele. 



Eesmärk on tekitada huvi jäätmete liigiti kogumiseks ja ringlusse võtmiseks, suurendada KOVide 

koostööd ja digilahenduste kasutuselevõtmine. 

Plaanitavad tegevused: 

1) kinnitada KOVidele jäätmete liigiti kogumise sihtarv, mis võimaldaks võtta piisavalt palju 

jäätmeid taaskasutusse. 2025 aastal oleks see 65 %, üleminekuajaga kuni aastani 2030. 

Sanktsioonide osas ei ole veel kokku lepitud. Hetkel on seaduse väljatöötamise kavatsuses 

kaks võimalust, et sanktsioon võib olla makse riigieelarvesse või kohustus investeerida 

jäätmekorraldusse; 

2) KOVide poolt jäätmekäitlejale jäätmetasu kehtestamise võimalus, millega aga kaasnevad 

halduskulud ja hetkel on see planeeritud võimalusena. Oluline on tagada maksu kogumise 

läbipaistvus; 

3) KOV kogub pakendid kokku ja annab üle TKOle; 

4) KOVil kohustus kehtestada biojäätmete kogujale nõue, et käitleja peab 75% kokku 

kogutud biojäätmed võtma kasutusele. 

 

Probleem on jäätmemahtude kindlakstegemine, sest jäätmete üleandmiskoht ei ole sageli 

jäätmetekke koht. 

Toimub arutelu KOV kohustuste, jäätmete liigiti kogumise motivatsiooni ja võimaliku hinnatõusu 

osas. 

 

Sõna sai ELVL nõunik Reigo Lehtla. 

 

Antud päevakorrapunktis ostustust vastu ei võetud ja info võeti teadmiseks.  

 

3. Rakvere Haigla rahastamisest 

 

Kuulati AS Rakvere Haigla nõukogu esimees Ralf Allikveed.  

Haigla käive on kahe aastaga kahe kordistund ja on täna ligi 20 miljonit eurot. Probleem on arstide 

koormus, kuna palga osakaal kuludes on suhteliselt kõrge ja osakondade remondi vajadus. Kogu 

vajaliku remondi teostamiseks on vaja 23 miljonit eurot. Haigla ja selle 460 töötajat on KOVide 

oma ja edasi peab minema koostöös, et 6-7 aastaga teha korda kõik haigla  osakonnad. 2023. aastal 

on haigla eelarvesse planeeritud valdade osalus 112 tuhat eurot, mida oleks  vaja kasutada 

pangalaenu teenindamiseks.  

 

Kuulati Peep Vassiljevit. 31.05.2024 kell 9.00 on AS Rakvere Haigla üldkoosolek, kus tuleb juttu 

ka valdade investeeringu komponendist. Kui 2024. aastal seda ei tule, siis on vaja otsustada 2025. 

aasta investeeringu komponent. Selleks palun valdadel vaadata üle oma esindajad, kes esindavad 

valda haigla üldkoosolekul, et neil oleks teadmised ja volitus otsustada haigla 2025. aasta 

investeeringukomponent. 

 

Toimub arutelu Rakvere haigla töö ja edasise rahastamise teemadel. 

 

Jõuti ühisele seisukohale, et 2024. aastal vallad Rakvere haigla rahastamisse ei panusta ja haigla 

üldkoosolekul, 31.05.2024, peavad valdade esindajad ütlema oma seisukoha haigla rahastamise 

kohta 2025. aastal.  

 

Maido Nõlvak annab informatsiooni, et 31. mail kell 10.00 toimub Võsul VIROL üldkoosolek. 

10. mail kell 12.00 toimub Võsul VIROL erakorraline üldkoosolek ja kell 13.00 toimub kohumine 

kliimaministriga ning enne seda võiks korraldada ringkäigu Rakvere Haiglasse. 

 



Otsustati: leppida 10. maiks kokku ringkäik Rakvere Haiglas. 

 

4. Raha eraldamine riigieelarvelise toetuse vahenditest 

Kuualti hariduskomisjoni aseesimees Margit Diitsi. 

Otsustati kinnitada ja võtta vastu otsus nr 9 „Raha eraldamine riigieelarvelise toetuse 

vahenditest” 

Otsus võeti vastu ühehäälselt. 

 

5. Revisjonikomisjoni liikme tagasi kutsumine ja uue liikme valimine 

Revisjonikomisjoni liikme kandidaadike esitatakse Evelin Poolamets. 

 

Otsustati: kutsuda tagasi revisjonikomisjoni liige Aili Taal ja valida revisjonikomisjoni liikmeks 

Evelin Poolamets ning võtta vastu otsus nr 10 „Revisjonikomisjoni liikme tagasi kutsumine ja 

uue liikme valimine”. 

Otsus võeti vastu ühehäälselt. 
 

Kell 11.28 lahkus Indrek Keskküla. 

 

6. Maamaksuseaduse muutmisega seonduv 

Kuualti ELVL esindaja Mihkel Juhkamit.  

Maamaks baseerub maa korralisel hindamisel. Maamaksu korraline hindamine viidi läbi 2022. 

aastal, mille tulemusena määrati igale katastriüksusele ligikaudne maa väärtus ehk maa 

maksustamishind. Uue maksustamishinna rakendamiseks ei olnud aga konkreetseid mudeleid, 

mismoodi uus hind valdade eelarvetele mõjuma hakkab. Et maamaks ei tõuseks  hüppeliselt 

kehtestati erinevaid piiranguid, kuid on tekkinud olukord kus osadel valdadel on maamaksu 

laekumine tõusnud ja osadel vähenenud. Tekkinud maamaksu laekumiste ebavõrduse 

lahendamiseks on Vabariigi Valitsus teinud ettepaneku, et vallad võivad tõsta maamaksu protsenti 

ja rakendada maamaksu soodustusi. Õiguskantsler on aga seisukohal, et riikliku maksu puhul ei 

ole KOV-idel õigust maksumäärade muutmist otsustada. Lõpliku selguse saamine võtab kindlasti 

aega. 

Selgitusi jagab Evelin Poolamets.  

Antud päevakorrapunktis ostustust vastu ei võetud ja info võeti teadmiseks.  

 

7. VIROL büroo töötajate ja tööülesannete tutvustus 

VIROL büroo töötajad annavad ülevaate oma tööülesannetest ja pooleliolevates projektidest. 

Üldkoosoleku liikmed esitasid ametnikele valdkonnapõhiseid küsimusi.  

 

Koosolekul viibisid ja oma tööülesandeid tutvustasid: 

- tegevjuhi ja juhatuse assistent Riina Must 

- arendus- ja väliskoostöö spetsialist Anu Oja 

- hariduse- ja kultuurispetsialist Ingrid Pärnamäe 

- haridusvaldkonna projektijuht Maia Kärdla 

- rahvatervise spetsialist Pille Parra 

- maakonna haridusasutuste tervisedendaja Kerli Kängsepp 

- turismikoordinaator, DMO juht Maie Urbas 

- digitaalse turismiinfo spetsialist Kaarin Vask 

- vabaühenduste konsultant, KOP menetleja Kristina Nurmetalu 

- ettevõtluskonsultant Epp Orgmets 

- ettevõtluskoordinaator Ants Leet 

- tööstusalade koordinaator Toomas Jaansalu 



 

Peep Vassiljev teeb ettepaneku ametnikega pideva infovahetuse paremaks korraldamiseks. 

Lepiti kokku, et haridusvaldkonna projektijuht Maia Kärdla annab koolist väljalangemise 

ennetamise projekti (NEET projekt) kokkuvõtva ülevaate VIROL üldkoosolekul 31. mail. 

 

8. Informatsioon, koosolekul algatatud küsimused 

 

Maido Nõlvak annab informatsiooni tegevjuhi konkursist ja töökoormustest (raamatupidaja) 

VIROL büroos. 8. mail toimub Sõmerul ELVL ja Riigikantselei ühine infopäev tsiviilkriisi ja 

riigikaitse seaduse nõuetest kohalikele omavalitustele. 

 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt) 

Maido Nõlvak      (allkirjastatud digitaalselt) 

üldkoosoleku juhataja     Riina Must 

       protokollija 


